
 

Agenda Standaardisatieraad 
 

Datum:  Donderdag 7 september, 10:00 – 12:00 uur 

Locatie: MS Teams (online) 

Afwezig:  Marianne Mulder, Henk Nijstad 

Gastsprekers:  Jos van der Arend (Kennisnet), Joeri van Es (Kennisnet), Tom van Veen (SURF), Joël 

de Bruijn (MBO digitaal), Bas Kruiswijk, Ludwig Oberendorff (Forum Standaardisatie), 

Jordy van den Elshout (Kennisnet) 

 

 

1. Opening [1’] 

Vaststellen agenda 

 

 

2. Mededelingen [10’] 
 

- Vaststellen verslag 

 
Bijlage 2a: Conceptverslag van Standaardisatieraad van 25 mei 2023 

 
Actiepunten vanuit de vorige vergadering 

 

1 In een van de volgende vergaderingen van de Standaardisatieraad 

zullen de kansen en mogelijkheden rond SSI/IAM in het funderend 

onderwijs als onderdeel van de FOSA worden geagendeerd. 

Datum van agendering 

is nader te bezien 

2 Bij OCW ligt een actiepunt om werkbare afspraken via de 

opdrachtgeverslijn met de Groeifondsprogramma’s te verankeren. Als 

dit niet goed loopt, is er een escalatieladder binnen de lijn van het 

Groeifondsprogramma en daarna de Informatiekamer. 

Actie OCW 

3 Uitnodigen van de adviesgroep Samenhang Onderwijsarchitecturen 

in de volgende vergadering van de Standaardisatieraad. 

Staat geagendeerd 

4 Organiseren van een alignment sessie tussen Edu-V en Npuls door 

Bureau Edustandaard (en het ROSA Beheerteam). Hierbij aandacht 

voor het brede perspectief po t/m ho. 

Staat geagendeerd 

5 De Architectuurraad maakt een verdieping op de internationale 

ontwikkelingen rond standaardisatie en agendeert dit onderwerp in 

een volgende vergadering van de Standaardisatieraad. 

Geagendeerd voor 

december 2023 

 

 

3. Terugkoppeling eerste architectuurdag Npuls – Edu-V [30’] 

Gastsprekers: Joël de Bruijn (MBO digitaal) en Bas Kruijswijk (architect MORA/MOSA) 
 

Op 28 juni 2023 heeft de eerste architectuurdag Npuls – Edu-V plaatsgevonden. De belangrijkste 

doelen van deze dag waren het opbouwen van een verschil- en overlapanalyse tussen de beide 

Groeifondstrajecten en het kennismaken van de direct betrokken architecten en 

programmamanagers. 

Onder leiding van dagvoorzitter Bas Kruiswijk (als architect nauw betrokken bij oa. MORA en 

MOSA) is in een goede open dialoog een uitgebreid overzicht opgebouwd van de overlap, de 

verschillen en een eerste indicatie en prioritering van de mogelijke knelpunten tussen beide 

programma’s. Elk van de deelnemende partijen gaat hier vanuit zijn eigen rol mee aan de slag.  

Bas en Joël zullen vandaag een presentatie geven over de opbrengsten van deze eerste 

architectuurdag. 

 



 

Bijlage 3a: Verslag bijeenkomst afstemming Npuls Edu-V 28 juni (nagezonden) 

 

 

Beoogd resultaat 
▪ De Standaardisatieraad is op de hoogte gebracht over de eerste activiteiten gericht op 

het borgen van een goede afstemming en samenwerking tussen de 
Groeifondsprogramma’s conform de eerder gedeelde en besproken notitie vanuit de 
Informatiekamer ‘Governance op architectuur en standaarden’.  

 

 

4. Presentatie adviesgroep Samenhang onderwijsarchitecturen [30’] 

Gastsprekers: Joeri van Es (Kennisnet), Tom van Veen (SURF) 

 

Conform voorstel in de vorige vergadering van de Standaardisatieraad, geven Joeri en Tom 

namens de adviesgroep Samenhang een presentatie over de opdracht, doelen en voortgang. 

De adviesgroep geeft advies over het realiseren van samenhang tussen de ROSA als 

ketenreferentiearchitectuur van het onderwijs, de sectorale referentiearchitecturen (FORA, 

MORA, HORA) en de sector- of doelarchitecturen (MOSA, HOSA). Dit advies kan leiden tot 

zowel wijzigingen in de ROSA als in de genoemde architecturen. Zie voor een uitgebreidere 

beschrijving de werkgroeppagina op Edustandaard: 

https://www.edustandaard.nl/standaard_werkgroepen/adviesgroep-samenhang-

onderwijsarchitecturen/ 

 
Beoogd resultaat 

▪ De Standaardisatieraad is op de hoogte gebracht over de belangrijke werkzaamheden 
van de adviesgroep Samenhang onderwijsarchitecturen. 

 

 

5. Update bureau Edustandaard [15’] 

Gastspreker: Jos van der Arend (Kennisnet) 

 

Bij afwezigheid van Henk Nijstad geeft Jos van den Arend namens het bureau een update van 

diverse ontwikkelingen vanuit Bureau Edustandaard en de Architectuurraad van 6 juli 2023. In 

bijgevoegd memo staan een aantal ontwikkelingen toegelicht. Aan de Standaardisatieraad 

wordt gevraagd om kennis te nemen van deze update. 
 

Daarnaast heeft het bureau een vraag van Stephan de Valk ontvangen m.b.t. de opdracht, 

doel en samenstelling van de verschillende werkgroepen van Edustandaard. Stephan de Valk 

heeft met behulp van het bureau inzicht proberen te krijgen in de documenten die uitleg geven 

over het doel en de voortgang van de vier werkgroepen die Edustandaard heeft ingesteld. Dit 

is slechts gedeeltelijk gelukt. Aan de leden van de Standaardisatieraad wordt gevraagd of de 

behoefte daartoe wordt gedeeld en hoe we aan deze behoefte kunnen voldoen. 

 

Als nazending zijn samenwerkingsafspraken tussen Edustandaard en Edu-V toegezonden. 

Deze afspraken betreffen een concretisering van de samenwerking en zijn reeds middels een 

reviewronde door bureau Edustandaard beoordeeld. Aan de Standaardisatieraad wordt 

gevraagd of zij op- of aanmerkingen hebben op deze uitwerking van 

samenwerkingsafspraken. Bij fundamentele bezwaren of kwesties die niet direct beantwoord 

kunnen worden, zullen deze in de volgende vergadering worden besproken. 

 
Bijlage 5a: update Bureau Edustandaard 

Bijlage 5b: Samenwerkingsafspraken Edustandaard en Edu-V v0.3 (nagezonden) 

 

Beoogd resultaat 

https://www.edustandaard.nl/standaard_werkgroepen/adviesgroep-samenhang-onderwijsarchitecturen/
https://www.edustandaard.nl/standaard_werkgroepen/adviesgroep-samenhang-onderwijsarchitecturen/


 

▪ De Standaardisatieraad is op de hoogte gebracht van de voortgang en ontwikkelingen 
binnen Edustandaard.  

▪ De Standaardisatieraad deelt de informatiebehoefte t.a.v. de werkgroepen 
Edustandaard en maakt afspraken over het voldoen aan deze behoefte. 

▪ De Standaardisatieraad stemt in met de conceptversie van samenwerkingsafspraken 
Edustandaard en Edu-V als basis voor de samenwerking. 

 

 

6. Forum Standaardisatie [30’]  

Gastsprekers: Ludwig Oberendorff (Afdelingshoofd Forum Standaardisatie) en Jordy van den 

Elshout (Kennisnet) 

 

In een presentatie vertellen Larissa Zegveld (voorzitter Forum Standaardisatie) en Ludwig 

Oberendorff (afdelingshoofd Forum Standaardisatie) over de werkzaamheden van Forum 

Standaardisatie en welke links er zijn met het onderwijsdomein. Vanuit Kennisnet zal Jordy 

van den Elshout als concreet voorbeeld toelichting geven op de wisselwerking tussen Forum 

Standaardisatie en de Edustandaard werkgroep Uniforme Beveiligingsvoorschriften (UBV). 
 

Beoogd resultaat 
▪ De Standaardisatieraad is geïnformeerd over de werkzaamheden van Forum 

Standaardisatie en de wisselwerking met Edustandaard. 

 
 

7. Rondvraag en afsluiting 

Het vergaderschema voor 2023 is als volgt: 

 

- Do 7 sept 10.00 – 12.00 uur (online) 

- Do 7 dec 10.00 – 12.00 uur (online) 

 

 


